
 

 

 

Programmabegroting 2019-2022 

 

Algemene beschouwingen VVD Voorschoten 

 

 

Voorzitter, 

 

Voorschoten is een sterk dorp. Waar je ook bent, je voelt gezelligheid, betrokkenheid en 

inzet van en voor elkaar om in ons mooie dorp te wonen en te genieten. De VVD zet zich in 

voor iedereen die kiest voor meedoen. Het maakt niet uit hoe oud je bent, wat je opleiding 

is, hoe groot of klein je portemonnee ook is. Wij vinden het belangrijk dat iedereen op zijn of 

haar manier erbij hoort, dromen volgt en kan doen waar ze goed in zijn. Ook al zit het soms 

even tegen, met en voor elkaar maken wij dit dorp. Een mooi dorp waarin je fiets niet 

telkens gejat wordt, je veilig en snel doorheen kunt gaan, sport en cultuurverenigingen 

bruisen, je innovatief kunt ondernemen, er adequate zorg is, kinderen naar een goede 

school gaan en eenzame ouderen elkaar kunnen ontmoeten. Dat vergt een actief en fris 

bestuur het zo vol te houden, wij zijn dan ook trots als VVD Voorschoten daar aan bij te 

dragen. 

 

Een sterk Voorschoten heeft een begroting die staat in zwarte letters met beheersbare 

risico’s, is zelfstandig en houdt de regie over die zaken die je beter samen in de regio kunt 

oplossen. Voorzitter, de vraag is blijven wij met deze begroting in control van de 

leefbaarheid voor jong en oud, onze financiën, onze voorzieningen en uiteindelijk ook onze 

zelfstandige toekomst? 

 



 

 

Terugblik 

 

Vorig jaar nog kwamen we met een forse stap in financieel herstel onder het toezicht 

vandaan. Nu na de verkiezingen zit er een nieuw bestuur dat op die pijlers door bouwt aan 

een sterk dorp. We zullen dit met frisse, vernieuwende ideeën moeten doen en daarbij soms 

het oude moeten loslaten. Vooruitgang is breken met die tradities die in de weg zitten. 

De VVD ziet dat er innovatief aan die vernieuwende ideeën wordt gewerkt binnen een 

sluitende begroting met een gezond evenwicht tussen inkomsten en uitgaven. Wij zien ook 

dat het nog maar het begin is, dat er nog zaken bij moeten en de detail uitwerking nog moet 

komen. Wij zien ook dat er risico’s zijn, maar de VVD bouwt liever actief mee en maakt 

keuzes op koers te blijven voor een duurzaam en sterk zelfstandig-Voorschoten waar je 

graag wilt wonen en ondernemen. De thematische uitwerking van het coalitieakkoord vindt 

de VVD een goede basis die we daarvoor nodig hebben. 

 

Financiën op orde 

De VVD vindt en ziet toe dat we een begroting hebben die in evenwicht is en inkomsten en 

uitgaven in balans zijn, de begrotingsdiscipline. Gewogen risico’s zijn beheersbaar en de 

schuldenlast mag niet oplopen door allerlei wensen waarop we wellicht te makkelijk ja 

zeggen. Wij zien uit naar de nota schuldenreductie, vooral ook omdat er een aantal grote 

projecten, zoals met het riool, aan zitten te komen die deze begroting nu voor de komende 

jaren alweer zullen doen veranderen. De VVD Voorschoten zal kritisch toezien op de 

jarenlange financiële impact van projecten in de toekomst. Wij hebben in een moeilijke tijd 

van onze inwoners flink hogere lasten gevraagd zoals de OZB, er mag dan ook merkbaar wat 

terug worden gegeven. Zeker mag het geen vicieuze cirkel worden van het aangaan van 

leningen en het verhogen van de lokale lasten. We zullen keuzes moeten moeten maken, 

inventief gaan samenwerken en sommige zaken kunnen we ook best samen zonder die 

gemeente regelen. Om geld te verkrijgen steunt de VVD verkoop van panden die voor de 

gemeente geen functie meer hebben of waar beter door anderen in geïnvesteerd kan 

worden. 

 



 

 

Ontwikkelingen en projecten 

Een grote ontwikkelingskans zit in het centrum op het MOC terrein, de VVD wil graag dat 

gemeente het uitvoerend bedrijf actief gaat herplaatsen, zodat we het centrum kunnen 

verfraaien en vooral woningen waar behoefte aan is kunnen realiseren. 

Met de sluiting van het cultureel centrum is er ook een ontwikkelingskans, mede in 

combinatie met de ontwikkeling van de bibliotheek, de Kruispunt kerk en het samenvoegen 

van verschillende functies op gebied van cultuur waaronder een bibliotheek, filmhuis en 

mogelijk zelfs een 1 loket functie voor het regelen van zorg en ondersteuning. 

De VVD heeft al veel gezegd over mogelijkheden met het zwembad. Wij zullen ons inzetten 

voor het samenbrengen van meerdere sportfuncties in een florerende commerciële 

omgeving waarin een mogelijke gemeentelijke subsidie niet de hoofdpijler is. 

Onlangs heeft de raad een besluit genomen over de aanpak van het eerste deel van de 

Leidseweg Noord. In 2019 zal deel Zuid van deze weg worden opgeknapt en het riool worden 

vervangen. De VVD is blij dat er eindelijk een begin wordt gemaakt met deze 

werkzaamheden, al zullen in de toekomst ook de delen midden en noord moeten worden 

opgeknapt waar nog geen geld voor is. Wij zien dat graag gebeuren en wel in combinatie 

met het Segaar- en het Intratuinterrein. Het belang van het aanpakken van de Leidseweg is 

duidelijk maar we zullen dus goed rekening moeten houden met de kosten die deze 

projecten met zich mee gaan brengen. 

Een goede riolering is een van de kerntaken van de gemeente en een voorwaarde voor een 

gezonde en veilige leefomgeving. Binnenkort zal het nieuwe IWKP worden vastgesteld, 

echter een goed waterketensysteem zal de komende jaren grote investeringen vereisen. De 

VVD wil dit dossier met Hollandse nuchterheid benaderen. Wat is noodzakelijk en wat is 

gewenst, naar nut, urgentie en uitvoeringsniveau. 

 

Woningbouw 

In Voorschoten is een groot tekort aan woningen voor ouderen, jongeren en jonge gezinnen 

die starten op de woningmarkt. De VVD wil daarom dat de Starrenburg III, de Moeder 

Godskerk, Beresteijn en het Segaarterrein snel ontwikkeld gaan worden. Ook zullen er 

 



 

beslissingen genomen moeten worden over de ontwikkeling van het Intratuinterrein. 

Duurzaam bouwen naar behoefte zal voor de VVD in elk project een belangrijk meetpunt 

zijn. Om de doorstroom te bevorderen zien wij graag veel betaalbare en courante 

koopwoningen naar behoefte, creativiteit dit zo te realiseren gaat voor verstikkend hoge 

verplichte bouwpercentages. Gisteren is daartoe op initiatief van de VVD Voorschoten een 

werkbezoek geweest bij een vernieuwend concept voor kleine koopwoningen die snel 

gebouwd kunnen worden. 

Noortveen is het sluitstuk van de ontwikkeling van de Duivenvoordecorridor. Wij geloven dat 

het plan zoals dat er nu ligt bijdraagt aan de doelen die ooit gesteld waren, zoals het 

versterken van de cultuurhistorische en ecologische waarde van het gebied. Maar we maken 

ons wel grote zorgen over de verslechterde grex van Noortveen. Het voorziene tekort is met 

ruim een half miljoen verder opgelopen en dat tekort moet worden teruggebracht. Wij 

horen graag op korte termijn wat de precieze oorzaak hiervan is en hoe we met die 

informatie uit afdoende oplossingen kunnen kiezen. Dat hoeft niet meteen door meer te 

bouwen, anders bouwen kan ook een oplossing zijn als dat nodig mocht zijn. 

 

Omgevingswet 

In 2021 wordt de omgevingswet van kracht. De voorbereidingen 

hiervoor zijn in volle gang. Het is een belangrijke wet en voor de invoering ervan is door de 

gemeente een miljoen euro gereserveerd. Wat de VVD betreft staat dit bedrag vast. 

Eventuele meerkosten, bijvoorbeeld voor het implementeren van ICT/digitale systemen, 

zullen uit dat bedrag gefinancierd moeten worden. Gemeenten die deze wet al hebben 

gemaakt zijn wat de VVD betreft een lichtend voorbeeld. 

 

Verkeer en bereikbaarheid 

Er is een begin gemaakt met de werkzaamheden aan de Rijnlandroute, waarbij wij vooral het 

plaatsen van een afdoende geluidswering een absolute must vinden ook in het verlengde 

langs de A4. De verkeersoverlast aan het Lammenschansplein blijft onze aandacht houden. 

Wij zijn blij verrast dat er eindelijk een planning is dat er in 2021-2022 aan dit plein gewerkt 

gatn worden. Er is geld gereserveerd voor een verkeersonderzoek rondom de rotonde hier 

 



 

voor het gemeentehuis. De VVD Voorschoten heeft hier al eerder aandacht voor gevraagd en 

we zijn blij dat dit onderzoek er gaat komen. We hopen dat de uitkomsten van dit onderzoek 

het college handvatten geeft om de verkeersdoorstroming te verbeteren. Doorstroming in 

en rondom het dorp is van groot belang, ook voor goed ondernemen. De verschillende 

verkeersstromen, fiets, auto en schoolgaande kinderen verdienen hun eigen aandacht gezien 

verkeersveiligheid, de VVD Voorschoten ziet hier scherp op toe mede ook op basis van alle 

opmerkingen en suggesties vanuit inwoners die we binnen krijgen. 

 

Leges 

De VVD vindt dat inwoners en ondernemers in Voorschoten veel te veel betalen voor zaken 

als bouwvergunningen, wij moeten uit de top tien van gemeenten met de duurste leges. Wij 

zijn blij dat er intern een onderzoek komt naar de oorzaken hiervan, hopende ook in 

vergelijking tot buurgemeenten. Een hoge mate van kostendekkendheid van leges is prima, 

er zal dus vooral goed gekeken moeten worden naar duur en doorloop van vergunningen. 

 

Veiligheid en handhaving 

De VVD wil dat de capaciteit op handhaving, de BOA’s die wij betalen, vol kan worden 

ingezet. De inzet van de politie zou eigenlijk op de norm van 1 wijkagent per 5000 inwoners 

moeten zitten, met speciale aandacht voor overlast en diefstal. Wij schrijven de optie van 

camerabewaking bij de stations niet zonder meer af, en bijvoorbeeld een soort bewaakte 

fietsenstalling daar is wellicht ook een goed idee. 

 

Betere dienstverlening en communicatie 

Voor dienstverlening optimaliseren wij de internet aanvraag, en promoten zoveel als 

mogelijk een 1 loket functie. Dienstverlening begint met een hulpvaardige ‘ja, mits’ houding. 

Plannen en bekendmakingen moeten tijdig en begrijpelijk beschikbaar zijn op internet, via 

een app of bij onvoldoende bereik weer via een pagina in de lokale krant. 

 

Subsidies 

We zullen met elkaar een nieuwe basis van subsidietoekenning gaan vaststellen, gericht op 

 



 

bepaalde projecten of activiteiten waarbij het maatschappelijk effect meespeelt ook ten 

aanzien van bepaalde deelnemende groepen.  

 

Zorg en Sociaal Domein 

De VVD Voorschoten vindt het belangrijk dat iedereen mee kan doen in onze samenleving. 

Binnen het sociaal domein wachten ons daarom de komende tijd uitdagingen om creatief 

met het budget om te gaan. Nog niet alles is daarom concreet, ideeën en ervaringen van 

anderen pakken we op om ons beleid bij te schaven. 

Voorschoten heeft daarbij net als alle gemeenten in Nederland ook te maken met 

toenemende kosten in de jeugdzorg. Belangrijk is dat wij ons richten op preventie en 

vroegtijdig signaleren om te voorkomen dat ernstige problematiek ontstaat. 

De begeleiding van inwoners met een uitkering heeft zijn vruchten afgeworpen want het 

aantal uitkering is fors gedaald. Voor inwoners met een grotere afstand tot de arbeidsmarkt 

moet passende werkgelegenheid worden gevonden zodat zij ook zelfstandig en volwaardig 

mee kunnen doen in de samenleving. 

Binnen de diverse organisaties die zich inzetten voor inwoners met een hulpvraag wordt er 

goed samengewerkt. Voorschoten Voor Elkaar is een spin in het web door Voorschotenaren 

met elkaar in contact te brengen, te ondersteunen en door thuis en in de wijk diensten te 

verlenen op het gebied van welzijn, mantelzorg, vrijwillige inzet en burenhulp. Een prachtig 

voorbeeld hiervan is de onlangs geopende Odensehuiskamer, een plek waar iedereen die te 

maken krijgt met (beginnende) dementie terecht kan. 

Wij zijn dan ook uitermate trots dat Voorschoten zo ongelofelijk veel vrijwilligers en 

mantelzorgers heeft, zodat iedereen mee kan blijven doen. Aankomend weekend is de 

mantelzorg 3 daagse waar onze mantelzorgers welverdiend in het zonnetje worden gezet. 

 

Duurzaamheid en groen 

De VVD steunt dat Voorschoten ambitieus is en actief in de gestelde doelen van het 

klimaatakkoord meedoet. Voorschoten is ook de duurzaamste gemeente in de regio volgens 

de monitor nationale duurzame gemeenten. Behoud van onze gewaardeerde groene 

leefomgeving vinden wij ook belangrijk, wat groen is blijft groen. We zorgen dat onze 

 



 

inwoners en bedrijven elkaar makkelijk vinden in het overdragen van kleine en grote 

maatregelen gericht op het verduurzamen van hun pand of huis. Wij stimuleren deze 

initiatieven en nemen ongewenste lasten en regels weg. Gedrag beïnvloeden zou ook 

kunnen, maar dit mag niet tot bemoeienis met ingewikkelde regelgeving leiden. Veel meer 

ziet de VVD ook in samenwerking in de Leidse regio, het bundelen van geld en krachten om 

de grote stappen te zetten op dit gebied. 

 

Economie en vestigingsklimaat 

Een groeiende economie leidt tot voorspoed en banen, en een baan in het dorp is een auto 

minder in de file. De VVD steunt onze ondernemers op punten als bereikbaarheid, minder en 

vooral aansluitende regels, de inzet van bedrijfsfunctionarissen en meer mogelijkheden 

binnen bestemmingen. We bieden ruimte voor zzp-ers en letten er op dat 

bedrijventerreinen voor bedrijvigheid blijven. Wij koesteren ons centrum en andere fijne 

winkelgebieden, en zorgen dat ze competitief kunnen blijven. 

 

Afsluiting: 

De VVD Voorschoten steunt deze begroting in een verdere uitwerking van het 

coalitieakkoord. Wij houden kritisch de komende investeringen in de gaten, maken heldere 

keuzes waar nodig en beheersen de risico’s. Deze aanpak zal volgens de VVD Voorschoten 

niet alleen in control houden, maar ook zelfstandig en gericht op onze goede voorzieningen 

en leefbaarheid. Wij bepalen onze eigen toekomst en pakken regie in een eenduidige 

samenwerking in de Leidse regio. Zelfstandigheid behoud je door de boel op orde te hebben 

en aan één tafel daadwerkelijk mee te praten. Wij gaan dus vooral doen, samen met 

inwoners en ondernemers en we pakken goede initiatieven op. Wij geven het college het 

vertrouwen dat zo te doen, vooral in een open samenwerking met de raad. 

 

 

 


